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Készült:  A  Mátraterenye-Mátraszele-Nemti  Községek  Önkormányzatának  Képviselő-

testületei 2011. február 9-én megtartott együttes üléséről.

Az ülés helye: Mátraterenye Községháza Tanácskozó terme

                         Mátraterenye, Kossuth út 178.

Jelen vannak:

Mátraszele Képviselő-testülete:

Vincze   László  polgármester,  Kormos  Gábor  alpolgármester.  Bata  Zoltán

képviselő, Handó Ferencné képviselő, Kazinczi Gáborné képviselő, Ormándi

György képviselő, Tóth László képviselő

Meghívottak:   Balogh Maja körjegyző 

                          Kertész Mónika pénzügyi főtanácsos

   Véghné Nádasdi Zsuzsanna jkv. vezető

Mátraterenye  képviselő-testülete:  Mátraterenye  képviselő-testületi  jegyzőkönyve  szerint.

Nemti képviselő-testülete: Nemti képviselő-testületi jegyzőkönyve szerint.

Vincze  László  polgármester a  Képviselő-testület  ülését  megnyitja,  köszönti  a  megjelent

képviselőket, meghívottakat. Megállapítja, hogy a Képviselő-testület határozatképes, mivel a

7 fős képviselő-testületből 7 fő jelen van, és javaslatot tesz az ülés napirendjére:

NAPIREND:

1.) A Körjegyzőség 2011. évi költségvetésének jóváhagyása

Előterjesztő: Balogh Maja körjegyző

2.) Egyéb időszerű feladatok 

A  képviselő-testület   7  igen szavazattal  megállapítja  ülése  napirendjét,  a  javaslatnak

megfelelően.

Mátraterenye és Nemti képviselő-testülete határozatképességének megállapítása, a napirendi

javaslat megállapítása Mátraterenye és Nemti jegyzőkönyve szerint.
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2.) A Körjegyzőség 2011. évi költségvetésének jóváhagyása

Előterjesztő: Balogh Maja körjegyző

(Előterjesztés és határozati javaslat a jegyzőkönyv melléklete.)

Hozzászólások:

Gecse  László  polgármester  (Mátraterenye)  : Köszönti  a  2010-2014-es  ciklus  első

„körjegyzőségi” testületi ülésén a testületeket. Sok régi és néhány új képviselőt lát, akiknek

gratulál megválasztásuk alkalmából. Vitaindítóként csak annyit mond, hogy a Körjegyzőség

költségvetése  sokkal  kedvezőbb  képet  mutat,  mint  pl.  Mátraterenye  Község

Önkormányzatának  holnapi napon tárgyalásra kerülő 2011.. évi költségvetése. Utal rá, hogy

az állami támogatás folyamatosan csökken,  mégis bízunk  benne, hogy a körjegyzőség a

jövőben is együtt  tud működni, hiszen egy ilyen jellegű  társulás jobban meg tud felelni  a

feladatoknak és költségkímélőbb is, mint egy-egy kisebb település egyedül. A költségvetés

összeállítását egy polgármesteri szintű egyeztetés előzte meg, ahol körjegyző asszonnyal és a

pénzügyi főtanácsossal kiegészülve egyeztettük a feladatokat, lehetőségeket.

Vincze László polgármester (Mátraszele):  Köszönti a képviselő-testületek tagjait. Már az

előzetes egyeztetéskor  megállapították,  hogy a helyzet nem jó abban az értelemben, hogy

2011.  év  sem ad  kiugrási  lehetőséget  az  önkormányzatoknak.  A  lakosságszám,  az  ezzel

arányos állami támogatás tovább csökken. A kiadás az infláció miatt nő. Meg kell találni az

ellenértékeket,  ami  kompenzálja  a  különbségeket.  Növekedés  nincs  semmilyen  téren.  A

feladat több, ami indokolná az alkalmazott létszám növekedést, hogy a munka színvonala ne

essen. Jól látható, hogy csak úgy éli túl a körjegyzőség a 2011-es évet, ha – az előző évekhez

hasonlóan  –  fegyelmezetten  és  szigorúan  betartja  a  költségvetésben  foglaltakat.  A  nehéz

költségvetési  helyzetben – a  hosszútávú működést  segítheti,  és  megfontolásra  javasolja  a

testületeknek – a körjegyzőség kibővítési lehetőségét

Táborita Sándor polgármester (Nemti): Újonnan megválasztott polgármesterként köszönti

a  testületek tagjait, első alkalommal találkozik személyesen a Körjegyzőséget alkotó másik

két település testületeivel. Nemti község képviselői is megismerték a körjegyzőség 2011. évi

költségvetésének tervezetét. Igaz, hogy jubileumi jutalom kifizetése miatt Nemti településre

ebben az évben majd  1mFt-tal nagyobb teher hárul a költségvetésből, de azt kell mondania,

hogy az elszámolás korrekt, az eredeti szerződésekben foglaltaknak megfelelő, Nemtit sem éri

3



hátrány. Nehéz időszakot élnek át az önkormányzatok, talán ez a mai költségvetési vita jóval

könnyebb,  mint  a  községi  költségvetések  elfogadása  lesz.  A  társult  települések

polgármestereivel, testületeivel szívesen és gyakrabban tartaná a kapcsolatot, a Nemti érintő

hivatallal  kapcsolatos  probléma  megoldásában,  esetleg  a  napi  feladatok  kapcsán  is,  és

nemcsak  telefonon.  A  hivatal  vezetőjétől  minden  segítséget  megkapott  a  munkájához.  A

körjegyzőség 2011. évi költségvetés tervezetét elfogadja és elfogadásra javasolja. 

Balogh  Maja  körjegyző: A  költségvetés  bevételeinek előző  évivel  történő

összehasonlításakor jól látható, hogy minimális eltérést találhatunk településenként. Az összes

bevételnél pedig a 40.269 eFt-hoz képest idén 39.672 eFt szerepel. A bevételek most is az

állami támogatásból és a társközségektől átvett pénzeszközökből állnak össze. 

A  kiadásoknál csak  soros  előrelépéseket  terveztünk,  még  így  is  elmondható,  hogy az

illetményalap  csökkent.  Túlóra,  helyettesítés  nem  került  betervezésre.  A  Mátraterenyén

gyesen lévő ügykezelő bére zárolásra került, nem szűnik meg  az  álláshely, de nem is tölthető

be. Hivatalon belül igyekszünk ellátni ezt a feladatot, ami nyilván, ha nem szakember végzi a

színvonal rovására megy.  Jutalom és illetményeltérítés nincs tervezve. A múlt évben közel 1

mFt-os bérmegtakarítás keletkezett, mely likviditási gondok miatt nem került felhasználásra.

Az itt  nem szereplő  tételekhez  még hozzájönnek a választási  központosított  bevételek  és

kiadások., melyekről minden esetben határozattal döntöttek év közben a testületek.  

Néhány kiegészítést tesz kiemelten a feladatellátással kapcsolatban. Ennek szemléltetésére a

teljesség igénye nélkül kiadtunk egy összefoglaló táblázatot a jobb áttekinthetőség érdekében.

A  hatósági  statisztika jól  mutatja a megemelkedett  ügyiratforgalmat-  és I.  fokú döntések

számának növekedését. A pályázatoknál is látható, hogy a gazdálkodási ügyintézőknek ezen a

téren is komoly és hosszabb időtartamra elnyúló munkája van. Ezek a pályázatok akár az

előkészületi  részt,  vagy  a  monitoring  és  elszámolási  időszakot  vesszük  precíz  és

felelősségteljes  munkát  követelnek.  A  Képviselő-testületek üléseinek,  döntéseinek

előkészítése  és  végrehajtása  szintén  jelentős  terhet  ró  az  apparátusra.  A  két  választás –

Országgyűlési és helyhatósági - több hónapos munkája a három település választási irodáiban

a HVB-kel,  Szszb-kel  együtt  5  szavazókörben és  3 kisebbségi  szavazókörben folytak.  A

mintegy 80 fő  képviselő-jelölt  nyilvántartásba vétele egy hónapra szűkült.  A választásnál

közel 80 fős csapat vett részt szavazás napján a munkában.

A három helyen működő  hivatal  esetében nyilván nem egyenlő a teher. Ott még nagyobb a

feladat, ahol polgármester, képviselők személyében történt változás, hiszen az új szereplők

minél gyorsabban szeretnék megismerni, átlátni az önkormányzatok helyzetét, sokkal bővebb
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információáramlásra van szükség.  Felügyeleti szervünk – mai nevén – Kormányhivatal napi

szinten kér szinte minden témakörben precíz, szakszerű  adatszolgáltatást,  jelentést  nagyon

rövid határidőkön belül. Korábban is elmondta, hogy a létszámcsökkentés a szakmai munka

rovására megy.  Sokkal igényesebb munkát várnak el a hivatali dolgozóktól az ügyfelek,  a

hatályos  jogi  szabályozás  is.  .  A  pénztelenség,  a  likviditási  probléma sajnos  rányomja  a

bélyegét a hivatali munkára is. Több a feladat, több a hibázási lehetőség is, és emelkedett a

jogorvoslati ügyeink száma is. A  megfelelő szakmai képzettség hiánya éppúgy oka ennek,

mint  a  megnövekedett  ügyforgalom  .  De  azt  is  figyelembe  kell  venni,  hogy  a  szociális

ellátások,  munkalehetőségek   drasztikus  csökkenése  miatt  az  ügyfeleink  többsége  is

türelmetlenebb, agresszívabb. Eddig sem volt népszerű feladat a hivatali munka, ezután ha

lehet még rosszabb lesz  a megítélésünk. 

Nehezítette a helyzetet, hogy Mátraszelén az igazgatási ügyintéző, aki gyesről jött vissza, csak

6  órában  látja  el  feladatát,  bár  ellentmond  ennek,  hogy  a  választási  időszakban

zökkenőmentesen látta el a ráeső feladatokat akár napi 10-12 órában is, maximálisan helytállt.

Mátraterenyén és a másik két településen is mindannyian éreztük a hatását, hogy a műszaki

ügyintéző januártól „eltűnt” hat hónapra,  (betegállomány), ezt nehéz volt kezelni. A most 6

órában  dolgozó  településüzemeltetési   ügyintéző  szorgalmas,  igyekvő,  de  még  nincs

megfelelő  tapasztalata  és  képzettsége  ehhez  a  feladathoz.  A  munkája  azonban

elengedhetetlen,  gondoljunk  csak  a  belvízre.  Egyik  településen  sincs  ügykezelő,  nincs

folyamatos  ügykezelés,  még ha  az iktatás meg is oldódik,  ez komoly feladat  lenne  és

jelentős  probléma  is  egyúttal.  Megbízható  közmunkással  próbáltuk  pótolni  a  hiányt

mindenhol, de a közmunkaprogramok változása miatt kilátástalan lett a helyzet,  arról nem is

szólva, hogy munkaviszony miatt  nincs felelősségi  viszony sem. 

Nemtiben is volt  egy hónapos távollét  a pénzügyes  esetében, de vele kapcsolatban más

problémák is felmerültek,  ezesetben    a minőségi csere lenne a legjobb megoldás, mivel

lassan senki sem tud vele együtt  dolgozni. .   A választásnál is szinte minden feladatot az

igazgatási ügyintéző végzett el egyedül heteken keresztül akár napi l2-14 órában is. 

Tehát  vannak  bőven feladataink,  gondjaink  és ehhez még egy rossz  gazdasági  helyzet  is

társul. Ezért kéri a képviselőket, polgármestereket,  hogy a szükséges mértékig és formában

ha kell  kifelé is képviseljék, közvetítsék ezeket   a problémákat, segítve, támogatva  ezzel a

hivatali dolgozók munkáját.  

Kormos  Gábor  alpolgármester  (Mátraszele):  Kezdetektől  részt  vesz  a  körjegyzőség

munkájában.  Mértéktartó,  megalapozott  a költségvetés-tervezet.  Az ügyintézők esetében –
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bármennyire is pénzhiány van – a lakosság színvonalas kiszolgálása érdekében fontos lenne a

képzés. Ez kihatással van a munka színvonalára, és biztos, hogy meg is térül,  erre áldoznia

kellene minden önkormányzatnak. A költségvetést elfogadásra javasolja.

Vincze László polgármester szavazásra teszi fel a Körjegyzőség 2011. évi költségvetésének

elfogadását. A képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

1/2011. (II. 09.)  Kt. számú Határozat
Mátraszele  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  Mátraterenye-Mátraszele-Nemti

Körjegyzőség 2011.  évi  költségvetését  a határozat  1.  számú bevételi  és  2.  számú kiadási

melléklete  szerint  jóváhagyja.  Az  1992.  évi  XXIII.  tv.  49/F.  §.  (4)  bek.  szerinti  juttatás

( köztisztviselőt megillető cafetéria-juttatás éves összege) 2011-ben azonos az illetményalap

ötszörösével.

Mátraterenye  és  Nemti  Képviselő-testületének  határozata  a  Mátraterenyei,  illetve  Nemti

jegyzőkönyvben.

A  polgármester az együttes ülést 17.00 órakor bezárja.

K.m.f.

Vincze László Balogh Maja
polgármester körjegyző
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